
Programmateam Duurzaamheid, 20 november 2023

Bijeenkomst regelgeving 
wegwerpplastic



Bijeenkomst 22 november 2023

• In de raadszaal in het gemeentehuis van Nissewaard was de bijeenkomst.

• Sander Verschuren van de Green Leisure Group nam iedereen mee door de regelgeving.

• Er waren ongeveer 25 mensen aanwezig van zeer verschillende verenigingen.

• De meeste aanwezigen hadden nog veel onzekerheden, zorgen en vragen. Met elkaar hebben we die 
besproken en verschillende vragen werden beantwoord.

• De gemeente zoekt naar aanleiding van deze bijeenkomst de mogelijkheden uit om deze betrokken 
vrijwilligers te helpen. 



Verenigingen

• De meeste verenigingen zijn bezig met de regelgeving en gaan langzaam stappen 
zetten om eraan te voldoen.

• Vaak komt het erop neer dat zacht plastic en papieren bekertjes vervangen worden 
door hard plastic en soms ook steen of glas.

• Dit betekent dat er meer afgewassen moet worden en dat alles ingeleverd moet 
worden. Dit is eigenlijk altijd extra werk voor de vrijwilligers.

• Bij de optie voor hard plastic komt er ook nog een flinke investering bij kijken: een 
professionele vaatwasser speciaal voor plastic. Dat geld heeft niet iedereen liggen.

• Bij horeca moet de vraag gesteld worden of je blijft zitten of dat je het meeneemt, 
en afhankelijk daarvan wordt er een herbruikbare beker of een wegwerpbeker met 
toeslag meegegeven.



Organisatie evenementen
• Er was een aantal vrijwilligers van ‘open’ evenementen. Die zien geen probleem in het minimaal 

verhogen van de prijs (een toeslag) om men te laten betalen voor wegwerpplastic. Op deze manier 
voldoen zij aan de regelgeving.

• De ‘gesloten’ evenementen zullen moeten werken met óf 75% inzamelen van ‘soft cups’ óf het 
gebruik van ‘hard cups’. Bij beide systemen zal er een soort statiegeld systeem nodig zijn. Bij de optie 
voor 75% ‘soft cups’ moet de afvalverwerker hoogwaardig kunnen recyclen (zie ook de Q&A).

• Er was één evenement aanwezig dat overdag ‘open’ is en in de avond ‘gesloten’, dat maakt de 
situatie nog complexer.

• Een wandelvierdaagse loopt ook tegen complexiteit aan omdat de organisatie tot op zekere hoogte 
verantwoordelijk is dat er langs de route ook geen wegwerpplastic uitgedeeld wordt.

• Ook bij evenementen (vooral gesloten evenementen of complexe situaties) vormen de nieuwe regels 
dus een zware belasting, waar extra geld en extra inzet van vrijwilligers nodig is. 



Goede voorbeelden

Er waren ook goede voorbeelden te delen.

• Zo vertelde Sander over de succesvolle pilots bij verschillende voetbalstadia.

• Ook vertelde een vrijwilligster al nooit met wegwerpplastic te werken. Zij heeft 
servies bij de kringloopwinkel gehaald en wast altijd ter plekke af, of neemt een 
emmer mee als er geen gelegenheid is voor afwassen.

• Ook ‘bring your own’ noemde Sander nog als goede optie, al is dat niet voor elke 
situatie van toepassing.

• Er waren ook goede voorbeelden van ‘hard cups’ die op sommige verenigingen al 
gebruikt worden. Die worden vaak goed ingeleverd. Een tip daarbij is het eigen logo 
en reclame erop drukken, zodat iedereen weet waar het vandaan komt.



Vragen

De vragen die naar voren kwamen tijdens de bijeenkomst zijn gebundeld en aangevuld met vragen en 
antwoorden in de bijgaande Q&A. Heeft u nog andere vragen? Mail dan naar 
duurzaamheid@nissewaard.nl .
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